
က်န္းမာေရးဝန္ႀကီးဌာန၊ ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီး  ေဒါက္တာျမင့္ေထြး ရန္ကုန္တုိင္းေဒသႀကီးႏွင့္ 

ပဲခူးတုိင္းေဒသႀကီးတုိ႔သုိ႔သြားေရာက္၍ ကုသေရးလုပ္ငန္းမ်ား၊ သုေတသနလုပ္ငန္းမ်ား၊ 

အားကစားလုပ္ငန္းမ်ားအား ၾကည့္ရွဴစစ္ေဆးျခင္း 

 

 က်န္းမာေရးဝန္ႀကီးဌာန၊ ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီး  ေဒါက္တာျမင့္ေထြးသည္ အၿမဲတမ္းအတြင္းဝန္   

ပါေမာကၡေဒါက္တာသက္ခုိင္ဝင္းႏွင့္   ကုသေရးဦးစီးဌာန၊  ညႊန္ၾကားေရးမွဴးခ်ဳပ္၊ ပါေမာကၡေဒါက္တာ 

ျမင့္ဟန္တို႔လုိက္ပါလွ်က္  ေမလ(၁၄)ရက္ေန႔ မြန္းလြဲပုိင္းတြင္  ရန္ကုန္ၿမိဳ႕၊ ဒဂုံၿမိဳ႕နယ္၊ ဇီဝကလမ္းရွိ ေဆး 

သုေတသနဦးစီးဌာနသုိ႔သြားေရာက္ၿပီး တာဝန္ရွိသူမ်ားႏွင့္ေတြ႕ဆုံကာ သုေတသနလုပ္ငန္းမ်ား ဖြံ႕ၿဖိဳး 

တုိးတက္ေရးအတြက္ေဆြးေႏြးေျပာၾကားခဲ့သည္။ 

         
             ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးက  ေျပာၾကားရာတြင္ ေဆးသုေတသနလုပ္ငန္းမ်ားကုိ တုိးတက္ေအာင္ျမင္ 

စြာ ေဆာင္ရြက္ႏုိင္ျခင္းသည္ ႏုိင္ငံ၏တိုးတက္မႈ ျပယုဂ္တစ္ခုျဖစ္ပါေၾကာင္း၊ သုေတသနလုပ္ငန္းမ်ားအား    

ေဆာင္ရြက္ၾကရာတြင္ ျပည္သူလူထု၏အသံ၊  ျပည္သူလူထု၏   လိုအပ္ခ်က္မ်ားကုိ အၿမဲနားစြင့္ေဆာင္ရြက္ 

ၾကရန္ျဖစ္ေၾကာင္း ၊ 

 အျခားႏိုင္ငံမ်ားကဲ့သုိ႔ပင္ ေဆးသုေတသနဌာနကို သီးျခားရပ္တည္သည့္အဖြဲ႔အစည္းအျဖစ္ ဖြဲ႔စည္း 

၍ သုေတသနလုပ္ငန္းမ်ားကို က်င့္ဝတ္ေဘာငအ္တြင္းမွ လြတ္လြတ္လပ္လပ္ေဆာင္ရြက္ႏိုင္သည့္ အဖြဲ႔ 

အစည္းအျဖစ္ ဦးတည္ေဆာင္ရြက္သြားေစလိုေၾကာင္း၊ 

ေဆးသုေတသနစာၾကည့္တုိက္ကိုလည္း ပုိမိုဖြံ႔ၿဖိဳးတိုးတက္ေအာင္ ေဆာင္ရြက္ေပးေရးႏွင့္ သုေတ 

သနပညာရွင္မ်ားႏွင့္ ဘြ႔ဲလြန္ေဆးေက်ာင္းသားမ်ား ပိုမိုအသုံးခ်ေစေရးအတြက္ ဆြဲေဆာင္မႈရွိေအာင္ 

ေဆာင္ရြက္ေပးေစလိုေၾကာင္း၊ 

            ေဆးတကၠသိုလ္မ်ားႏွင့္  ႏီွးႏြယ္တကၠသုိလ္မ်ား၊ သူနာျပဳေက်ာင္းမ်ားတြင္ သုေတသန အေတြး 

အေခၚႏွင့္ အေတြ႔အၾကံဳမ်ားရွိေစေရးအတြက္  သင္ရိုးညႊန္းတမ္းမ်ားတြင္  သုေတသနပညာရပ္မ်ားျဖည့္စြက္ 

ေရး၊ သုေတသနျပဳလုပ္သည့္ အေလ့အက်င့္ရွိေစေရးတုိ႔အတြက္ ဝုိင္းဝန္းေဆာင္ရြက္ေပးၾကေစလုိေၾကာင္း၊ 

အထူးကိစၥရပ္အေနျဖင့္  အရည္အေသြးျပည့္ဝသည့္  မ်ဳိးဆက္သစ္ သုေတသန ပညာရွင္မ်ား  ျဖစ္ေစရန္ 

အေတြ႔အၾကံဳမ်ား လက္ဆင့္ကမ္းမွ်ေဝၾကရန္  ျဖစ္ပါေၾကာင္းေျပာၾကားၿပီး ေရွ႕လုပ္ရမည့္လုပ္ငန္းစဥမ္်ားကို 

အေသးစိတ္ေဆြးေႏြးမွာၾကားခဲ့သည္။ 

            ယင္းေနာက္ အမ်ဳိးသားက်န္းမာေရးသုေတသနမူဝါဒ(မူၾကမ္း)၊ WHO Malaria Collaborating 

Centre၊ လူပုဂၢဳိလ္မ်ားအေပၚ သုေတသနစမ္းသပ္မႈဆိုင္ရာက်င့္ဝတ္ေကာ္မတီ (ဦးစီးဌာနႏွင့္ အမ်ဳိးသား 



အဆင့္) တုိ႔ႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး ညႊန္ၾကားေရးမွဴးခ်ဳပ္၊ ေဒါက္တာေက်ာ္ဇင္သန္႔ႏွင့္တာဝန္ရွိသူမ်ားက ရွင္းလင္း 

တင္ျပရာ ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးက လုိအပ္ခ်က္မ်ားအေပၚ ေပါင္းစပ္ညိွႏႈိင္းေဆာင္ရြက္ေပးခဲ့ၿပီး Video 

Conferencing စနစ္ေဆာင္ရြက္မႈအားၾကည့္ရွႈစစ္ေဆးကာ လိုအပ္သည္မ်ားေဆြးေႏြးေျပာၾကားခဲ့သည္။ 

ဆက္လက္ၿပီး ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးႏွင့္အဖြဲ႔သည္ ေျမာက္ဥကၠလာပ အေထြေထြေရာဂါက ု ေဆးရုံ 

ႀကီးသို႔ စီစဥ္ထားျခင္းမရွိဘဲသြားေရာက္ကာ  အေရးေပၚႏွင့္ ျပင္ပလူနာဌာန၊  ေသြးလွဴဘဏ္ႏွင့္ ႏွလံုး၊ေသြး 

တိုး၊ ရင္ေခါင္း ေဆးကုသေဆာင္တို႔အားၾကည့္ရွႈ႕စစ္ေဆးၿပီး 

                    
တာဝန္က်ဆရာဝန္၊ သူနာျပဳ၊  ကၽြမ္းက်င္ဝန္ထမ္းမ်ားအားေတြ႔ဆံုကာ တာဝန္ခ်ိန္အတြင္း ၾကဳံေတြ႔ရသည့္ 

အခက္အခဲႏွင့္ လိုအပ္ခ်က္မ်ားကုိ ရင္းႏွီးပြင့္လင္းစြာေမးျမန္းၿပီး  ေသြးလွဴဘဏ္လုပ္ငနး္မ်ားကို တိုးျမွင့္ 

ေဆာင္ရြက္ႏိုင္ေရးအတြက္ လုိအပ္ေသာပစၥည္း ကိရိယာမ်ားျဖည့္ဆည္းေပးေရး၊ သန္႔ရွင္းေရး လုပ္ငန္းမ်ား 

ပိုမိုေဆာင္ရြက္ႏိုင္ေရးအတြက္ ေန႔စားပုတ္ျပတ္ဝန္ထမ္းမ်ား ခန္႔ထားေပးႏုိင္ေရး၊ တိုးခ်႕ဲေဆာင္ အေဆာက္ 

အဦသစ္ၿပီးစီးပါက အေရးေပၚကုသေရးဌာန တိုးခ်ဲ႕ေဆာင္ရြက္ေရး၊ လူနာေဆာင္မ်ားတြင္ လူနာမ်ား ေနရာ 

ၾကပ္တည္းမႈ ေလ်ာ့နည္းေရးအတြက္ ခြဲေဝေနရာခ်ထားေပးေရး၊ ေဆးရံုထြက္ အညစအ္ေၾကးမ်ား၊ အမႈိက္ 

သရိုက္မ်ား စနစ္တက်စြန္႔ပစ္ေရးဆိုင္ရာကိစၥရပ္မ်ားကို ညွိႏႈိင္းေဆာင္ရြက္ ေပးခဲ့ပါသည္။  

ညေနပိုင္းတြင္  ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးသည္  ရန္ကုန္ျပည္သူ႔ေဆးရုံႀကီးတြင္ ေဆးရုံအုပ္ႀကီးႏွင့္ 

တာဝန္ရွိသူမ်ားအားေတြ႔ဆံုကာေဆးရံုႀကီးအဆင့္ျမွင့္တင္ေရးအတြက္ ေကာ္မတီမ်ား ျပန္လည္ဖြ႔ဲစည္းေရး 

ကိစၥ၊ ေရႏွင့္မိလႅာျပဳျပင္ေဆာင္ရြက္ေရး၊ သန္႔ရွငး္ေရးအလုပ္သမားတိုးျမွင့္ခန္႔ထားေရးအတြက္ ယခင္က 

ေဆာင္ရြက္ရန္ ေဆြးေႏြးေျပာၾကားခဲ့သည့္ လုပ္ငန္းမ်ား ေဆာင္ရြက္ထားရွိမႈ၊ တုိးတက္မႈအေျခအေနမ်ား 

အား ညွိႏႈိင္းေဆြးခဲ့ပါသည္။ 

ေမလ(၁၅)ရက္ေန႔ နံနက္ပုိင္းတြင္ ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးသည္ တာေမြၿမိဳ႕နယ္၊ က်ဳိကၠဆံကြင္းရွိ  

အားကစားႏွင့္ကာယပညာသိပၸံ(ရန္ကုန္)သို႔ ေရာက္ရွိၿပီး ေက်ာင္းအုပ္ႀကီး ဦးစုိးေအာင္က  ဖြင့္လွစ္လ်က္ရွိ 

ေသာ သင္တန္းမ်ားႏွင့္  သင္တန္းသားမ်ားေရြးခ်ယ္မႈတို႔ကုိ  ရွင္းလင္းတင္ျပရာ  ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးက 

အားကစားႏွင့္ကာယပညာသိပၸံ၏ ဦးတည္ခ်က္ငါးရပ္ေအာင္ျမင္စြာ အေကာင္အထည္ေဖၚ ေဆာင္ရြက္ႏိုင္ 

ေရးအတြက္ နည္းဗ်ဴဟာႏွင့္လုပ္ငန္းစဥ္မ်ားကို အေသးစိတ္ညွိႏႈိင္း ေဆြးေႏြးခဲ့ၿပီး အားကစားသင္တန္းႏွင့္ 

ေလ့က်င့္မႈပံုစံမ်ားအား တစ္ႏိုင္ငံလုံးမွသိရွိေစေရးအတြက္ မီဒီယာမ်ားမွတဆင့္ ျပည္သူလူထုသုိ႔ အသိေပး 

ႏိုင္ေရးေဆာင္ရြက္ရန္၊ လက္ရွိေဆာင္ရြက္လ်က္ရွိေသာ အားကစားသင္တန္းမ်ားသည္ တုိင္းျပည္အတြက္ 

အက်ိဳးရွိမရွိ ျပန္လည္စီစစ္ေဆာင္ရြက္ရန္လုိအပ္ပါေၾကာင္း၊  

 



                   
ထုိသုိ႔ေဆာင္ရြက္ရာတြင္လည္း ေအာက္ေျခအသီးသီးမွ ေဆြးေႏြးတင္ျပခ်က္မ်ားကို နားလည္ 

လက္ခံေပးရန္ လုိအပ္ပါေၾကာင္း၊ ေက်ာင္းသား၊ ေက်ာင္းသူ လူငယ္မ်ား အားကစားကုိစိတ္ဝင္စားသည့္ 

စိတ္ဓာတ္ျမင့္မားလာေစရန္ႏွင့္ က်န္းမာသန္စြမ္းသည့္ လူငယ္မ်ားျဖစ္လာေစေရးအတြက္ ေဆာင္ရြက္ရန္ 

ေျပာၾကားၿပီး အားကစားႏွင့္ကာယပညာဦးစီးဌာနမွ ရက္(၁၀၀)အတြင္းေဆာင္ရြက္မည့္ လုပ္ငန္းမ်ားအား 

ေဆြးေႏြးခဲ့ပါသည္။                              

ထို႔ေနာက္ ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးသည္ မဂၤလာေတာင္ညြန္႔ၿမိဳ႕နယ္၊ သိမ္ျဖဴလမ္းရွိ ျမန္မာႏုိင္ငံ ဆရာ 

ဝန္ အသင္းသို႔ေရာက္ရွိၿပီး  

         
ဥကၠ႒ေဒါက္တာရဲျမႏွင့္ အလုပ္အမႈေဆာင္မ်ား၊ ပညာရပ္ဆိုင္ရာ အဖြ႔ဲငယ္မ်ားမွ တာဝန္ရွိသူမ်ားႏွင့္ ေတြ႔ဆုံ 

ကာ ျမန္မာႏိုင္ငံဆရာဝန္အသင္း GP Section ႏွင့္ ေရွ႕ဆက္လက္ ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္မည့္ လုပ္ငန္းမ်ား၊ 

GP ဆရာဝန္မ်ား၏ စြမ္းေဆာင္ရည္ အရည္အေသြးျမွင့္တင္ေရးအတြက္ စဥ္ဆက္မျပတ္ ေဆးပညာ 

သင္ၾကားေရးဆိုင္ရာကိစၥရပ္မ်ား၊ အခ်ိဳ႕ေသာဘြဲ႔လြန္သင္တန္းႏွင့္ ဒီပလုိမာသင္တန္းမ်ားတြင္ GP ဆရာဝန္ 

မ်ားတက္ေရာက္သင္ၾကားႏိုင္ေရးဆိုင္ရာ ကိစၥရပ္မ်ား၊တုိင္းေဒသႀကီးႏွင့္ ျပည္နယ္မ်ားမွ ၿမိဳ႕နယ္အဆင့္ 

အထိ ျမန္မာႏိုင္ငံဆရာဝန္အသင္းႏွင့္ ဝန္ႀကီးဌာန ေအာက္ရွိဆရာဝန္မ်ား က်န္းမာေရးဆိုင္ရာ ေဆြးေႏြးပြဲ/ 

လႈပ္ရာွးမႈမ်ားတြင္ ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ႏိုင္ေရးဆိုင္ရာကိစၥရပ္မ်ား၊ က်န္းမာေရးစီမံခ်က္လုပ္ငန္းမ်ား အဆင္ 

ေျပစြာပူးေပါင္း ေဆာင္ရြက္ႏိုင္ေရးအတြက္ ဗဟိုတြင္ ညိွႏႈိင္းေပးႏုိင္ေရး၊ Myanmar Medical Journal 

အဆင့္ျမွင့္တင္ေရးႏွင့္ ဆရာဝန္မ်ားအတြင္း Medical Ethics ပိုမိုလုိက္နာက်င့္သုံးႏိုင္ေရးအတြက္ 



ေဆာင္ရြက္ေပးေရးဆိုင္ရာကိစၥမ်ားကိုအေသးစိတ္ ညွိႏႈိင္းေဆြးေႏြးခဲ့ၿပီး တက္ေရာက္လာသူမ်ား၏ ေမးျမန္း 

ခ်က္မ်ားအား ျပန္လည္ေဆြးေႏြးေျပာၾကားခဲ့သည္။  

ဆက္လက္ၿပီး ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးသည္  ဗဟန္းၿမိဳ႕နယ္၊ ငါးထပ္ႀကီးဘုရားလမ္းရွိ ဗဟန္း အမ်ဳိး 

သမီးေဆးရုံသို႔ ေရာက္ရွိခဲ့ၿပီး ေဆးရံု၏စြမ္းေဆာင္ရည္ျမွင့္တင္ေရးအတြက္ လုိအပ္သည္မ်ား ျဖည့္ဆည္း 

ေဆာင္ရြက္ေပးႏိုင္ရန္ တာဝန္ရွိသူမ်ားႏွင့္ ညွိႏႈိင္းေဆြးေႏြးခဲ့သည္။ 

        
ေမလ(၁၆)ရက္ေန႔ နံနက္ပိုင္းတြင္ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးသည္ ပဲခူးၿမိဳ႕အေထြေထြေရာဂါကု ေဆးရံု 

ႀကီးသုိ႔ စီစဥ္ထားျခင္းမရိွဘဲ သြားေရာက္ကာ အေရးေပၚႏွင့္ ျပင္ပလူနာဌာန၊ လူနာေဆာင္မ်ားတြင္    

                  
လူနာမ်ားအား လက္ခံကုသေပးေနမႈမ်ားကို ၾကည့္ရႈစစ္ေဆးၿပီးတာဝန္က်ဆရာဝန္၊ သူနာျပဳမ်ားအား ရင္ႏွီး 

စြာ ေတြ႔ဆုံကာ ေဆးႏွင့္ေဆးပစၥည္းမ်ား စနစ္တက်သိုေလွာင္သိမ္းဆည္းေရး၊ လူနာမ်ားယံုၾကည္ အားကုိး 

သည့္ က်န္းမာေရးဝန္ထမ္းမ်ားျဖစ္ေအာင္ ျပဳမူေနထ္ုိင္ေရးတို႔ကုိေျပာၾကားၿပီး ကုသမႈအေထာက္ အကူျပဳ 

လက္စြဲစာအုပ္မ်ား ပ့ံပိုးေပးမည့္အစီအစဥ္ႏွင့္ လိုအပ္ခ်က္မ်ားကိုတာဝန္ရွိသူမ်ားႏွင့္ ညွိႏိႈင္းျဖည့္ဆည္း 

ေဆာင္ရြက္ေပးခဲ့ပါသည္။ 


